
1/12 
 

 

 
 

P R O T O K Ó Ł Nr XI/16 
z obrad XI Sesji Rady Gminy Stara Biała, 
która odbyła się w dniu 15 marca 2016 r. 

 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2016 – 2020. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową na 2016 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 98/X/15 Rady Gminy Stara Biała 

z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 
Płockiego na realizację zadań publicznych w 2016 roku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 
Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu 
Gospodarki Komunalnej „Stara Biała” Sp. z o.o. na lata 2016 – 2020. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stara Białą w 2016 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy 
Stara Biała. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo 
Duże. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
środków stanowiących fundusz sołecki. 

15. Przedstawienie informacji o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
Gminę Stara Biała. 

16. Przedstawienie Sprawozdania z realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w  Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Stara 
Biała na lata 2014 – 2018” w 2015 roku. 

17. Przedstawienie Sprawozdania z realizacji „Gminnego Programu Wspierania Rodziny 
na lata 2013 – 2015” w 2015 roku. 

18. Przedstawienie Raportu z wykonania w 2015 roku Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii i efektów jego realizacji. 

19. Zapytania i wolne wnioski. 
20. Zakończenie obrad.                 
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XI Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się 
o godz.9.18 i zakończyła o godz. 13.04. 

Listy obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 1.  
Sesję otworzył i przewodniczył jej Wojciech Żółtowski – Przewodniczący Rady Gminy. 
Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych co stanowi quorum, wobec 
czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, Wójta, 
sołtysów i zaproszonych gości. 

Ad. 2.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 
obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 
Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosów „za”) przyjęła 
zaproponowany porządek obrad: 
  
Porządek obrad: 
1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2.   Zatwierdzenie porządku obrad.  
3.   Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na 

lata 2016 – 2020. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową na 2015 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 98/X/15 Rady Gminy Stara Biała z dnia 30 

grudnia 2015 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Płockiego na realizację 
zadań publicznych w 2016 roku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 
Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu Gospodarki 
Komunalnej „Stara Biała” Sp. z o.o. na lata 2016 – 2020. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stara Biała w 2016 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Stara 
Biała. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
środków stanowiących fundusz sołecki. 

15. Przedstawienie Informacji o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Stara Biała. 

16. Przedstawienie Sprawozdania z realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Stara Biała na lata 2014 – 
2018” w 2015 roku. 

17. Przedstawienie Sprawozdania z realizacji „Gminnego Programu Wspierania Rodziny nalata 
2013 – 2015” w 2015 roku. 
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18. Przedstawienie Raportu z wykonania w 2015 roku Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii i efektów jego realizacji. 

19. Zapytania i wolne wnioski. 
20. Zakończenie obrad.            
   
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 
protokołu z posiedzenia X sesji Rady Gminy. Następnie stwierdził, że do rozpoczęcia sesji radni 
nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokółu, wobec czego poddał pod głosowanie projekt protokółu 
w sesji. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z X Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie (15 
głosów „za”). 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 
1. Nawiązując do uroczystości uhonorowania brązowymi medalami dwóch rodzin, z których 

trzech synów służyło w wojsku,  Wójt przypomniał, że w styczniu br. odbyło się tradycyjne 
spotkanie z parami małżeńskimi, które świętowały 50-lecie pożycia małżeńskiego, podczas 
którego 9 par zostało  uhonorowanych medalami „Za długoletnie pożycie małżeńskie” 
nadanymi przez Prezydenta RP. 

2. Do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Wyszynie została podłączona instalacja gazowa, 
dzięki czemu budynek jest już ogrzewany tańszym gazem a nie olejem. 

3. Wybudowano i uruchomiono chłodnię w Przedszkolu w Nowych Proboszczewicach, co 
pozwoliło na ograniczenie pracy lodówek co w konsekwencji  obniży koszty przechowywania 
żywności. 

4. 14 lutego br. nastąpiło otwarcie ofert na budowę sali sportowej przy Zespole Szkół 
w Maszewie Dużym. Złożono 18 ofert na kwoty od 5,4 mln zł do ok. 10 mln zł, co stwarza 
trudność wyboru najlepszej. 

5. Na początku lutego br. odbyło się spotkanie z Panem dyrektorem Kamińskim 
odpowiedzialnym w PKN Orlen za ochronę środowiska. Przekazano mu wszystkie uwagi 
podnoszone na komisjach i sesjach. Uzyskaliśmy informacje, że nowy komin o wys. 164 
metry, który budzi obawy mieszkańców,  emituje w 95% parę wodną. Dyr. Kamiński 
potwierdził kilkukrotną emisje odoru w ub. roku i dodał, że odpowiednie służby reagują 
w każdym takim przypadku, jednak ani razu nie stwierdzono przekroczenia norm szkodliwych 
substancji zagrażających życiu i zdrowiu. Natomiast płonące pochodnie oznaczają, że 
szkodliwe substancje są spalane, a nie wprowadzane do atmosfery. Wójt poprosił 
o przekazywanie informacji o ponadnormatywnych emisjach lub hałasach również do 
Zarządzania Kryzysowego w Starostwie Powiatowym w Płocku, które prześle je do gmin 
wokół Orlenu. Uzgodniono, że w maju br. zostanie zorganizowany wyjazd na Orlen i radni 
będą mieli okazję zobaczyć newralgiczne punkty, które mogą emitować szkodliwe substancje 
oraz ich zabezpieczenie. 

6. Odbyły się spotkania w sprawie budowy w Mańkowie skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 559 
z drogą powiatową w kierunku Wyszyny. Wiąże się z tym konieczność okresowego 
wyłączenia tego skrzyżowania z ruchu samochodowego oraz skierowania ruchu 
samochodowego i autobusowego przez drogi objazdowe. Wykonawcą będzie firma Strabag. 
Koszt tej inwestycji to około 3,5 mln zł. 

7. Droga wojewódzka nr 540 będzie remontowana na długości 3100 metrów najbardziej 
zniszczonego odcinka. 
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8. Rozstrzygnięto przetarg na dostawę materiałów na bieżące naprawy dróg, dzięki czemu 
będzie można przystąpić do robót drogowych. 

9. Wójt poinformował, że uczestniczył w dwóch zebraniach wiejskich: w Bronowie-Zalesiu 
i w Nowym Trzepowie, podczas których omawiano bieżące sprawy sołectw. 

10. Prowadzone są rozmowy z MZDW w sprawie podpisania umowy dotyczącej rozpoczęcia 
procedury projektowania drogi wojewódzkiej nr 559, odnoszącej się do zakończenia 
częściowo zrealizowanej inwestycji drogowej w Maszewie Dużym. 

11. Program „Rodzina 500 plus” w imieniu Wójta będzie prowadził GOPS. Wójt poprosił 
o poinformowanie mieszkańców, że wnioski na pierwszy okres trwający od 
1 kwietnia 2016 r. do 30 września 2017 r. można będzie składać od 1 kwietnia do końca 
czerwca br. Pieniądze zostaną przekazane z wyrównaniem od 1 kwietnia. Wnioski na kolejny 
okres, który będzie trwał od 1 października 2017 r. do 30 września 2018 r. będzie można 
składać w ciągu 3 miesięcy poprzedzających ten okres. Zachęcił do składania wniosków 
drogą elektroniczną, jako dużo wygodniejszą dla mieszkańców. 

12. Wójt poinformował, że są sygnały od rolników dotyczące wymarznięcia niektórych ozimin: 
przede wszystkim jęczmienia oraz rzepaku i pszenicy. Straty stąd wynikające zostaną 
oszacowane, aby  mogły zostać zsumowane z ewentualnymi stratami z powodu suszy, jeśli 
ona wystąpi. 

13. Wójt poinformował, że zostały złożone wnioski do PROW-u na budowę dróg: w Nowym 
Trzepowie, Trzebuniu i przez tzw. gęstą wieś w Maszewie.  

 
Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta 
Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz: 
 Zapytał o dofinansowanie  z PROW na budowę świetlicy w Brwilnie. 
Odpowiedź Wójta: 
 W pierwszej kolejności z PROW-u będą załatwiane wnioski dotyczące dróg, dopiero po nich 

będą ogłaszane kolejne nabory. 
 
Następnie, wobec braku pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady udzielił głosu 
Prezesowi Zarządu Banku Spółdzielczego Starej Białej Marcinowi Łukasikowi, który przedstawił 
sytuację finansową Banku i jego oferty dla osób fizycznych, dla przedsiębiorców i dla rolników. 
 
Ad. 5. 
Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych 
w okresie między sesjami. 
Komisja Rewizyjna spotkała się trzy razy. Przewodniczącego Komisji Jacek Portalski omówił 
tematykę posiedzenia: 
1. Analiza kosztów oświetlenia ulicznego na terenie gminy. 
2. Realizacja umowy pomiędzy Gminą Stara Biała, a spółką Energa Oświetlenie Sp. z o.o.  

w zakresie oświetlenia ulicznego. 
3. Realizacja zadań w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków. 
4. Realizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz ustawy o ochronie 

zwierząt. 
W sprawach różnych Komisja: 
1. Wydała opinię negatywną w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego. 
2. Zajmowała się bieżącymi sprawami gminy. 
 
Komisja Budżetowa spotkała się trzy razy. Przewodniczący Komisji Marek Moderacki,  
omówił tematykę posiedzenia: 
1. Rozpatrzenie wniosków dotyczących oświetlenia ulicznego. 
2. Analiza możliwości realizacji zadań w zakresie melioracji gruntów rolnych i budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków. 
3. Realizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach w zakresie gospodarki 

odpadami oraz ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu mieszkańców w wodę i o odprowadzaniu 
ścieków. 
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W sprawach różnych Komisja: 
1. Wydała opinię negatywną w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego. 
2. Zajmowała się bieżącymi sprawami gminy. 
 
Komisja Polityki Społecznej spotkała się dwa razy raz. Przewodniczący Komisji Hubert 
Murawski omówił tematykę posiedzenia: 
1. Funkcjonowanie podstawowej opieki zdrowotnej na terenie Gminy Stara Biała. 
2. Zaopiniowanie programu w zakresie profilaktyki zdrowotnej na 2016 r. finansowanej 

z budżetu Gminy Stara Biała. 
3. Gospodarowanie zasobem mieszkaniowym gminy. 
W sprawach różnych Komisja: 
1. Wydała opinię negatywną w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego. 
2. Zajmowała się bieżącymi sprawami gminy. 
 
Wobec braku uwag i pytań odnośnie przedstawionych sprawozdań Przewodniczący Rady 
przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 6.  
Głos zabrali: 
Radny powiatu płockiego Marek Moderacki: 
• Poinformował, że wszystkie sprawy zgłoszone przez radnych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy przekazał do realizacji i część została już załatwiona. Dodał, że zostanie wykonana 
wymiana nieszczelnego przepustu w drodze powiatowej w Nowym Draganiu, powodującego 
niszczenie drogi; pozostałe usterki będą usuwane na bieżąco. 

• Zanieczyszczania środowiska było tematem przedostatniej sesji Rady Powiatu. Obecny na 
niej był również dyr. Kamiński z PKN Orlen i dyr. WIOŚ, którzy przedstawili to zagadnienie 
potwierdzając, że wyniki wszystkich badań odnoszących się do zanieczyszczenia środowiska 
są w normie. Następnie radny Marek Moderacki zaprezentował pokrótce Biuletyn WIOŚiGW 
w Warszawie zawierający dane na temat stanu środowiska województwa mazowieckiego 
w 2014 roku. 

• 17 marca br. radni powiatu płockiego będą zajmowali się programem budowy i przebudowy 
dróg powiatowych. Podziękował gminie za współpracę w tym zakresie, szczególnie za 
współfinansowanie realizacji zadań drogowych, z których później korzystają również 
mieszkańcy Gminy Stara Biała. 

• Z okazji Świąt Wielkanocnych złożył życzenia ich dobrego przeżycia w  miłości i radości, tak 
aby później można było funkcjonować lepiej, ze zrozumieniem dla drugiego człowieka. 

Radny Jan Sieradzki: 
 Poprosił radnego powiatowego o interwencję w sprawie naprawy zniszczonych poboczy przy 

ul. Sierpeckiej w Starych Proboszczewicach, a kierownika Posterunku Policji w Starej Białej 
o zwrócenie uwagi na kierowców jeżdżących tą ulicą  z nadmierną prędkością. 

Przewodniczący Rady: 
 Zapytał o naprawę mostku na drodze powiatowej Biała – Nowe Draganie. 
Odpowiedź radnego powiatu płockiego Marka Moderackiego: 
 Most będzie naprawiony razem z przepustem, o czym wcześniej informował. 
Radny Leszek Majczyna: 
 Zapytał, na jakim etapie jest budowa kanalizacji w Ludwikowie. 
 Zapytał o sprawę właścicieli działki nr 15 w Kobiernikach, dotyczącą obsuwającej się skarpy 

przy drodze gminnej. 
 Zapytał, na jakim etapie jest postępowanie w sprawie budowy kurników w Ulaszewie. 
 Z okazji Dnia Sołtysa, obchodzonego 11 marca, złożył życzenia sołtysom. 
 Poprosił o powtórne rozważenie sprawy zróżnicowania wynagrodzenia dla sołtysów 

i zwiększenie go do 250 zł dla tych sołtysów, którzy uczestniczą w sesjach Rady Gminy. 
 Przypomniał swoją wcześniejszą interpelację w sprawie zmian w Statucie Gminy. 
 Zapytał, kiedy na stronie internetowej gminy będzie opublikowany rejestr zawartych umów. 
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Radny Jan Sieradzki: 
 Usprawiedliwił nieobecność sołtys Włoczewa na dzisiejszej sesji Rady Gminy koniecznością 

zbierania podatku od mieszkańców. Dodał, że zbieg terminu dzisiejszej sesji i zbiórki podatku 
stanowił duże utrudnienie dla sołtysów. 

 Zapytał, na jakim etapie jest gazyfikacja Starych i Nowych Proboszczewic. 
 Pochwalił w imieniu swoim i mieszkańców pracownika Gospodarki Komunalnej „Stara Biała” 

sp. z o.o. wymieniającego wodomierze, który wykonuje to zadanie sprawnie, fachowo 
i grzecznie, chętnie udzielając odpowiedzi na zadane pytania. 

 Poprosił o uporządkowanie odcinka ul. Mazowieckiego pomiędzy ulicami Szacherskiego 
i Hermana. 

 Poinformował o wielu sygnałach od rolników o wymarznięciu zasiewów. 
Przewodniczący Rady: 
 Odnośnie zorganizowania sesji w dniu dzisiejszym stwierdził, że nie było to zrobione celowo, 

ale wynikało ze skumulowania się spraw. 
 Poinformował, że dzięki jego staraniom został uregulowany stan prawny dwóch działek 

w Nowych Proboszczewicach: Nr 121 – tzw. szwedzka góra i 120/1 przy starej mleczarni. 
Obecnie właścicielem ww. działek jest już Skarb Państwa i gmina może przystąpić do ich 
komunalizacji.  

Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Odniósł się do sprawy gazyfikacji, która -  zgodnie z informacjami prasowymi - miała być 

przeprowadzona już w 2016 roku. Poprosił o sporządzenie informacji w tej sprawie dla 
mieszkańców obu Proboszczewic, tak aby mogli oni podjąć decyzję odnośnie ewentualnego 
doprowadzenia gazu do swoich posesji. 

Radny Jan Sieradzki: 
 Przypomniał, że w Starych Proboszczewicach był kiedyś komitet ds. gazyfikacji, a także został 

przygotowany projekt tego przedsięwzięcia. Zaproponował jego wykorzystanie. 
 Zaproponował zagospodarowanie „szwedzkiej góry” jako majątku gminy stanowiącego dobro 

kultury. 
Radna Marianna Stawicka: 
Poinformowała, że na spotkaniu w sołectwie Bronowo-Zalesie mieszkańcy poruszyli następujące 
sprawy: 
 Budowa chodnika wzdłuż drogi powiatowej biegnącej przez Bronowo-Zalesie. 
 Podcięcie gałęzi drzew wchodzących w linie energetyczne. 
 Oczyszczenie przepustów znajdujących się we wjazdach do posesji przy drodze powiatowej. 
 Poinformowała, że w Bronowie-Zalesiu jest nie wykorzystana działka gruntu, którą 

mieszkańcy będą chcieli zagospodarować w sposób, który wskażą we wniosku. 
 Budowa drogi w Nowym Trzepowie. 
 Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków. 
 
Odpowiedzi Wójta: 
Na sprawy poruszone przez radnego Leszka Majczynę: 
 Odnośnie naprawy skarpy przy drodze w Kobiernikach, niszczonej przez wody gruntowe – 

wykonawca wykonał pełen zakres robót, zgodnie z wiedzą na temat terenu i zawartą umową. 
Wójt wyraził zdanie, że najlepszym zabezpieczeniem skarpy będzie umocnienie jej siatką 
i kamieniami. 

 Odnośnie budowy kurników w Ulaszewie – trwa procedura; zlecono opracowanie, które 
pomoże podjąć ostateczną decyzję. 

 Odnośnie publikacji umów – czekamy na opublikowanie zmiany przepisów w tej sprawie, jeśli 
ta sprawa  będzie się przedłużać, rozpoczniemy publikowanie umów w BIP. 

 Odnośnie Statutu Gminy – jest przygotowywana nowelizacja całego Statutu, tak aby 
odpowiadał aktualnemu stanowi prawnemu.  

 Wynagrodzenie sołtysów nie może być uzależnione od obecności na sesji Rady Gminy, 
ponieważ byłoby to niezgodne z przepisami. 
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Na sprawy poruszone przez radnego Jana Sieradzkiego: 
 Termin dzisiejszej sesji został wymuszony przez konieczność podjęcia uchwały z punktu 12 

porządku obrad najpóźniej w dniu dzisiejszym. Wcześniejsze zorganizowanie sesji było 
niemożliwe, ponieważ program gospodarki niskoemisyjnej musiał być uzgodniony 
z odpowiednimi instytucjami. 

Na sprawę poruszoną przez radnego Władysława Mikołajczyka i Jana Sieradzkiego 
odnośnie gazyfikacji: 
 Informowanie o wykonaniu gazyfikacji Starych i Nowych Proboszczewic w 2015 lub 2016 roku 

było przedwczesne i nie uzgodnione z Urzędem Gminy. Spółka gazownicza wpisała do planu 
inwestycji gazyfikację tych terenów na lata 2016 – 2017. Wójt zapowiedział, że wkrótce 
wystąpi z kolejnym zapytaniem w tej sprawie. Dodał, że gazownia w pierwszej kolejności 
zbada zainteresowanie mieszkańców podłączeniem nieruchomości do sieci gazowej. 
Natomiast wcześniejsze plany gazyfikacji tego rejonu są nieaktualne i nie mogą być 
wykorzystane. 

Na sprawę poruszoną przez Przewodniczącego Rady: 
 Wójt zaznaczył, że wpisanie terenu grodziska średniowiecznego w Nowych 

Proboszczewicach do rejestru gruntów Skarbu Państwa zostało poprzedzone wyszukaniem 
dokumentów prowadzonym przez Urząd Gminy, w oparciu o które Starostwo Powiatowe 
dokonało wpisu w księgach wieczystych. Po wydaniu przez Wojewodę decyzji 
komunalizacyjnej rozpoczną się starania o pozyskanie środków na odpowiednie 
wyeksponowanie tego miejsca. Dodał, że wszystkim, którzy przyczynili się do załatwienia tej 
sprawy, należą się podziękowania. 

Na sprawy poruszone przez radną Mariannę Stawicką: 
 Sprawy zgłoszone na zebraniach sołeckich wymagają rozważenia i zastanowienia się nad 

kolejnością realizacji, tak aby jak najlepiej służyły mieszkańcom. 
 
Radny Sławomir Dąbrowski: 
 Poruszył sprawę dewastowanych lamp w parku w Nowych Proboszczewicach. Jako 

przeciwdziałanie zaproponował zainstalowanie kamery. 
Odpowiedź Wójta: 
 Niestety, przypadki dewastacji w parku nie są rzadkością. Zamontowanie kamer nie załatwi 

problemu, ponieważ sprawcy są ubrani w sposób utrudniający ich identyfikację z nagrania. 
Wójt wspomniał również o zniszczeniu drzew w parku w Nowych Proboszczewicach przez ich 
niewłaściwe podcięcie przez nieuprawnione osoby. 

Dyrektor GOKiS Roland Bury: 
 Nieświecące się żarówki zostały wymienione. Zaznaczył, że jedna żarówka kosztuje 160 zł. 

Poinformował, że latarnie w parku są niszczone kamieniami przez trudnych do 
zidentyfikowania sprawców. Poprosił kierownika Posterunku Policji o patrole w tym miejscu 
w czasie od wiosny do zimy. 

 
Sołtys Ogorzelic Janina Antoszkiewicz: 
 Zapytała, na jakim etapie jest budowa lampy koło śmietników w Ogorzelicach. 
 W imieniu mieszkańców poprosiła o postawienie lampy koło budynku socjalnego 

w Ogorzelicach. 
 Poinformowała, że przy drodze od Ogorzelic do Nowych Proboszczewicach lampy uliczne 

włączają się z godzinnym opóźnieniem w stosunku do lamp przy ul. Bielskiej i wcześniej 
o godzinę gasną. 

Sołtys Nowych Proboszczewic Jan Kozłowski: 
 Odnosząc się do gazyfikacji wyraził nadzieję, że ta sprawa będzie szybko postępowała 

i wkrótce zainteresowani mieszkańcy będą mieli gaz. 
Sołtys Brwilna Krzysztof Perkowski: 
 Zapytał, czy są już wiążące decyzje w sprawie placu zabaw w Brwilnie. 
 Przypomniał o naprawie chodnika i ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Spacerowej w Brwilnie. 
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Radny Jan Sieradzki: 
 Poinformował, że również na ul. Spółdzielczej w Starych Proboszczewicach należałoby 

naprawić zegary włączające i wyłączające lampy. 
 

Odpowiedzi Wójta: 
Na sprawy zgłoszone przez sołtysa Brwilna Krzysztofa Perkowskiego: 
 Odnośnie placu zabaw – czekamy na pieniądze na ten cel. 
 Stan ścieżki rowerowej zostanie sprawdzony i jeśli zostaną stwierdzone błędy po stronie 

wykonawcy, zostanie on zobligowany do naprawy. 
Na sprawę gazyfikacji poruszoną przez radnych Władysława Mikołajczyka i Jana 
Sieradzkiego oraz sołtysa Jana Kozłowskiego: 
 Spotkania w sprawie gazyfikacji są częste i mieszkańcy na bieżąco są informowani o etapie, 

na jakim jest ta sprawa. Wójt wyraził nadzieję, że mieszkańcy Starych i Nowych 
Proboszczewic będą faktycznie zainteresowani podłączeniem gazu, a nie są to tylko 
deklaracje z ich strony. 

Na sprawy poruszone przez sołtys Ogorzelic Janinę Antoszkiewicz: 
 Po sprawdzeniu technicznej możliwości zainstalowania lampy zostanie ona zamontowana.  
 Odnośnie czasu  włączania i wyłączania lamp oświetlenia ulicznego – zgodnie z umową od 

końca października do końca marca mają się one zapalać 30 min. po zachodzie słońca 
i gasnąć 30 min przed wschodem słońca. Natomiast w okresie letnim jest to 45 min. Spółka 
Energa Oświetlenie nie wywiązuje się z tego obowiązku, pomimo kilkakrotnego monitowania. 

 
Odpowiedź Prezesa Zarządu Spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Sp. z o.o.: 
 Podziękował radnemu Janowi Sieradzkiemu za pochwalenie pracownika odpowiedzialnego 

za montaż wodomierzy. 
 Odniósł się do pytania z posiedzenia Komisji Polityki Społecznej o budowę wodociągu 

w Ogorzelicach i poinformował, że Spółka zleciła już wykonanie jego projektu i po uzyskaniu 
pozwolenia na budowę wykonana tę inwestycję. 

 Budowa kanalizacji w Ludwikowie jest uzgodniona i projektantka może prowadzić prace 
zmierzające do jej zakończenia. 

 
Radny Marek Krajewski: 
 Zgłosił sprawę odoru z kanalizacji dającego się cyklicznie odczuć w okolicy ul Pięknej, Miłej, 

Wesołej i Jodłowej w Maszewie Dużym. 
Odpowiedź Prezesa Zarządu Spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Sp. z o.o.: 
 Zostanie to sprawdzone. Dodał, że Spółka dokonała gruntownego czyszczenia kanalizacji 

w Starych i Nowych Proboszczewicach. 
 
O godz. 12.00 Przewodniczący Rady zarządził 15 minutową przerwę w obradach. 
O godz. 12.20 wznowiono obrady. 
Podczas przerwy salę obrad opuścili: radny powiatu płockiego Marek Moderacki i Kierownik 
Posterunku Policji w Starej Białej Zdzisław Dybiec. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2016 – 2020. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Na prośbę Przewodniczącego 
Rady Skarbnik Gminy omówiła projekt zmiany WPF, z odniesieniem do zmian w budżecie gminy 
wynikających z WPF. Następnie poprosił o zabieranie głosu w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
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                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 107/XI/16  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 
Biała na lata 2016 – 2020 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 
Gminy Stara Biała na 2016 rok. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 108/XI/16 zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2016 rok 
(uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 9. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 98/X/15 
Rady Gminy Stara Biała z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 
Powiatu Płockiego na realizację zadań publicznych w 2016 roku. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie 
głosu w tej sprawie. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy zamiany pomocy rzeczowej na pomoc 
finansową. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 109/XI/16 w sprawie zmiany uchwały Nr 98/X/15 Rady Gminy Stara Biała 
z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Płockiego 
na realizację zadań publicznych w 2016 roku (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego 
Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących 
w posiadaniu Gospodarki Komunalnej „Stara Biała” Sp. z o.o. na lata 2016 – 2020. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. Dodał, że projekt uchwały został omówiony przez wszystkie komisje Rady Gminy. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
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                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 110/X/16 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 
Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu 
Gospodarki Komunalnej „Stara Biała” Sp. z o.o. na lata 2016 – 2020 (uchwała w załączeniu 
do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stara 
Biała w 2016 roku. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 111/XI/16 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stara Biała w 2016 roku 
(uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu gospodarki 
niskoemisyjnej dla Gminy Stara Biała. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wójt Gminy na prośbę Przewodniczącego Rady wyjaśnił pokrótce założenia projektu uchwały.  
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 112/XI/16 w sprawie przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy 
Stara Biała (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu 
położonego w m. Maszewo Duże. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Na prośbę radnego Marka Moderackiego Wójt wskazał położenie gruntu. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 113/XI/16 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże 
(uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na 
wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie oraz dodał, że projekt uchwały był dyskutowany przez wszystkie komisje Rady 
Gminy. 
Radna Maria Stawicka poinformowała, że na zebraniach sołeckich – na których była bardzo 
mała frekwencja – mieszkańcy w większości byli przeciwni wyodrębnieniu funduszu sołeckiego. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 11 radnych, 
                                   „przeciw” 4 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (11 
głosami „za”) podjęła Uchwałę Nr 114/XI/16 w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 
w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki (uchwała 
w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad.15. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wcześniej otrzymali Informację o wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli w 2015 r. na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 
w szkołach prowadzonych przez gminę Stara Biała. 
Następnie zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonej Informacji. 
Na pytanie radnego Marka Moderackiego, czy podane kwoty są kwotami brutto czy netto, Wójt 
odpowiedział, że są to kwoty brutto. 
 
Wobec braku uwag i pytań  Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła 
przedstawioną Informację i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 16. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wcześniej otrzymali Sprawozdanie z realizacji 
„Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 
Gminy Stara Biała na lata 2014-2018” w 2015 roku przygotowane przez Kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej Małgorzatę Wiśniewską-Klimczewską. 
Następnie zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonej Informacji. 
 
Wobec braku uwag i pytań  Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła  
przedstawione Sprawozdanie i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
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Ad. 17. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni otrzymali wcześniej Sprawozdanie z realizacji 
„Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2013 – 2015” w 2015 roku przygotowane przez 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Małgorzatę Wiśniewską-Klimczewską. 
Następnie zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonej Informacji. 
 
Wobec braku uwag i pytań  Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła 
przedstawione Sprawozdanie i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 18. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni otrzymali wcześniej Raport z wykonania w 2015 roku 
zadań z Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii i efektów jego realizacji. 
Następnie zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do przedstawionego Raportu.  
 
Wobec braku dalszych uwag i pytań  Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła 
przedstawiony Raport i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 19. 
W punkcie zapytania i wolne wnioski głos zabrali: 
Przewodniczący Rady: 
1. Przypomniał, że do końca kwietnia br. należy złożyć oświadczenia majątkowe na koniec 2015 

roku. 
2. Zapytał, gdzie radni chcieliby pojechać na wycieczkę w 2016 roku. 
3. W imieniu własnym i Wiceprzewodniczącego Rady Mariusza Downarowicza złożył 

wszystkim obecnym oraz mieszkańcom gminy życzenia wesołych Świąt Wielkanocnych. 
Radny Marek Krajewski zauważył, że najpierw należałoby zapytać, czy są chętni na wyjazd na 
wycieczkę i dopiero potem zastanawiać się, gdzie pojechać. Chęć wyjazdu na wycieczkę zgłosiło 
9 radnych. Radny Marek Moderacki zaproponował, aby najpierw określić cel 
i termin wyjazdu. 
 
Ad. 20. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XI Sesji 
Rady Gminy Stara Biała.            
 
 
 
                                                                    
                                                                                   Przewodniczący Rady 
 
 
                                                                                    /-/Wojciech Żółtowski 
 
Protokołowała 
Bożena Guzanek 
 


